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Datum : Maandag 10 juli, 20.30 uur. 
Aanwezig : Wethouder van Zwanenburg, Hr. Ringenoldus, Mevr. Binksma, Mevr. 

Seinen , 6 direct aanwonenden van de opvanglocatie aan de 
Molenstraat 51. 

  
Verslaglegging : Mevr. Somsen  
Aanleiding : Een informatiebijeenkomst om met direct aanwonenden in gesprek te 

gaan over de tijdelijke opvanglocatie van AMV-ers aan de Molenstraat 
51 

 
 
Sigrid opent de informatiebijeenkomst en heet de aanwonenden van de Molenstraat 
welkom en bedankt ze hen voor hen tijd en aanwezigheid. 
Er volgt een voorstelronde waarbij iedereen de mogelijkheid krijgt om zijn of haar 
opmerkingen en/of zorgen uit kan spreken. 
Nadat iedereen zijn of haar zorgen heeft uitgesproken neemt wethouder Pieter van 
Zwanenburg het woord. 
 
Hieronder volgt het gespreksverslag: 
Aanwonende 1- Is ook bij de vorige informatiebijeenkomst aanwezig geweest. Ze 
benoemd dat haar zorgen nog hetzelfde zijn als bij de eerste informatiebijeenkomst. 
Aanwonende 2- Kijkt vanuit haar raam direct op het hotel. Er zijn zorgen uitgesproken 
over de hoeveelheid jongeren, de problematiek die er kan wellicht kan komen vanwege 
cultuurverschillen en de mogelijke trauma’s die de jongeren hebben opgelopen. Ze is 
benieuwd wat voor een dagbesteding er geboden gaat worden aan de jongeren en of er 
een nachtslot en/of tijdsbeperkingen zijn voor de jongeren. 
Aanwonende 3- Namens moeder die woonachtig is als aanwonende van de 
opvanglocatie aan de Molenstraat. Ze geeft aan dat de communicatie van de gemeente 
niet naar tevreden is geweest. Ook heeft ze zorgen over de brandveiligheid van het 
gebouw omdat het pand destijds afgekeurd was door de brandweer. 
Aanwonende 4- Heeft zorgen over de veiligheid als ze in de avond van de trap af loopt 
of naar huis loopt. Ook uit ze zorgen over de veiligheid van andere kinderen/jongeren 
die woonachtig zijn in de straat. Verder is ze benieuwd wat voor een vrijetijdsbesteding 
de jongeren aangeboden zullen krijgen. 
Aanwonende 5- Uit zorgen over de overlast die kan ontstaan op straat en in het 
centrum. 
Aanwonende 6- Geeft aan dat hij de keuze voor huisvesting voor deze doelgroep op 
deze plek niet kan begrijpen. 
 
Nadat iedereen zich heeft voorgesteld en zijn of haar zorgen heeft kunnen delen, heeft 
wethouder Pieter van Zwanenburg het woord genomen om de vragen van de 
aanwonenden te beantwoorden. 
 
PvZ- Allereerst begint hij met de procedure uitleg. In het algemeen is er overal een grote 
opgave voor het opvangen van ontheemden. Haaksbergen stelt primair om zoveel 
mogelijk statushouders op te vangen. Naast de opgave voor het huisvesten van 
statushouders is de nood ontzettend hoog voor Oekraïense ontheemden en andere 
vluchtelingen. Vanwege de nood bij de AMV-ers heeft Haaksbergen besloten om voor 
deze doelgroep te gaan. Momenteel is er geen andere oplossing voor een locatie waar 
de gemeente een opvanglocatie kan realiseren.  
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Daarom heeft de gemeente samen met de eigenaar van het pand aan de Molenstraat 
gekeken of dit pand een tijdelijke oplossing kan bieden voor het probleem. 
Tot op heden hebben wij nog geen schriftelijke overeenkomst tussen het COA en de 
pandeigenaar ontvangen. Pas als er een schriftelijke huurovereenkomst is komen we in 
de volgende fase. De volgende fase is het opstellen van een bestuursovereenkomst. 
Deze week gaan wij kijken bij andere gemeentes hoe daar de bestuursovereenkomst is 
samengesteld. In de bestuursovereenkomst kan de gemeente afspraken vast laten 
leggen over zaken zoals; Dagbesteding, onderwijs, doelgroep etc. 
Het college is verantwoordelijk voor de bestuursovereenkomst. 
 
Aanwonende 5- De burgemeester heeft in een eerder gesprek gezegd dat er al in 
december gesprekken liepen tussen de gemeente en de pandeigenaar. 
PvZ-  Voordat de gemeente richting de omwonenden heeft gecommuniceerd over de 
komst van de tijdelijke opvang aan de Molenstraat is de gemeente in gesprek geweest 
met de pandeigenaar en het COA om te bespreken hoe zo’n proces gaat verlopen. De 
eigenaar van het pand had deze ook rechtstreeks aan het COA aan kunnen bieden, dan 
had de gemeente buiten spel gestaan en hadden wij te maken gekregen met een 
Albergen situatie. 
Om ervoor te zorgen dat het pand naderhand niet nogmaals wordt aangeboden aan het 
COA zullen wij een waterdichte bestuursovereenkomst moeten hebben. Als de zorgen 
en opmerkingen niet worden gewaarborgd met de bestuursovereenkomst dan komt er 
geen handtekening. 
 
Aanwonende 5- Zelf hebben wij contact gehad met de plaatselijke brandweer om de 
brandveiligheid van het pand te bespreken. Tijdens dit gesprek heeft een 
brandweerman aangegeven dat er andere regels gelden voor brandveiligheid omdat het 
om een tijdelijke locatie gaat. 
PvZ- De brandveiligheid zal gewaarborgd moeten worden door het COA. Dit zal ook in 
de bestuursovereenkomst worden opgenomen. Of er inderdaad een andere regelgeving 
geldt omdat het om een tijdelijke locatie gaat zal het COA moeten bespreken met de 
plaatselijke brandweer. Het COA zal zekerheid moeten bieden dat er op geen enkele 
manier onveilige zaken aanwezig zijn. 
 
Aanwonende 6- In hoeverre is het proces al in ontwikkelen en is er nog inspraak 
mogelijk? 
PvZ- Alle bijeenkomsten en besprekingen die nu gehouden worden zijn ter 
voorbereiding op het opstellen van de bestuursovereenkomst. Uit deze gesprekken 
kunnen wij de elementen en zorgen benoemen en deze opnemen in het akkoord. De 
afspraken die in de bestuursovereenkomst worden vastgelegd zullen leidend zijn. Dat 
betekent dat bij een wisseling van het college, de afspraken die zijn vastgelegd ook 
blijven gelden. 
Aanwonende 6- En hoe wordt er gekeken naar de buitenruimte voor de jongeren? Die is 
momenteel niet aanwezig. Zal het pand nog verbouwd worden? 
RR- Het hele pand zal verbouwd worden. Tevens liggen er achter het pand twee tuinen 
Achter die ook eigendom zijn van de pandeigenaar. Deze tuinen zullen bij het pand 
worden aangetrokken om buitenruimte te creëren voor de jongeren. 
Aanwonende 3- Momenteel zijn die tuinen verwaarloosd en bestaat 1 tuin uit een groot 
stuk stenen muur. Ook grenst 1 tuin aan de achtertuin van een aanwonende. Hoe wordt 
hier mee omgegaan? Om de tuinen te realiseren zal er al een schutting geplaats 
moeten worden om de tuinen de scheiden. 
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RR- Er zal inderdaad onderhoud gepleegd moeten worden aan de tuinen. Om de 
leefbaarheid van de bewoners van het aangrenzende perceel te waarborgen zijn wij met 
hen in gesprek. 
 
Aanwonende 5- In rekken wordt er ook een AMV-locatie gerealiseerd voor 40 jongeren. 
Komen deze jongeren ook in Centrum van Haaksbergen? We krijgen te maken met een 
moeilijke doelgroep. Momenteel is er al veel overlast van de horecagelegenheden. Hoe 
kan ervoor gezorgd worden dat dit niet verergert? 
Aanwonende 2- Met name in de weekenden is het een puinhoop. Er is al veel overlast 
van het afval van de horecagelegenheden. Momenteel gebeurt er niks tot weinig als er 
een melding voor overlast komt. Hoe gaat dat als de locatie geopend wordt? 
PvZ- Binnenkort zullen wij bij Berkelland op bezoek gaan om de afspraken te bespreken 
die zij hebben opgenomen in de bestuursovereenkomst. Hier zullen wij jullie zorgen ook 
in meenemen. 
 
Aanwonende 6- De keuze voor de tijdelijke opvang op deze locatie kan ik nog niet 
begrijpen. Vervang de toekomstige doelgroep met bijvoorbeeld Nederlandse jongeren. 
Ook dan is er niet voldoende buitenruimte en zullen ze het centrum in gaan trekken. 
Is het niet mogelijk om een andere hulpbehoevende doelgroep zoals Oekraïners te 
huisvesten in het pand? 
PvZ- Het COA heeft expliciet gevraagd voor deze doelgroep omdat de nood ontzettend 
hoog is. Momenteel worden er meerdere locaties gerealiseerd voor Oekraïense 
ontheemden, maar ook met die opvanglocaties voldoen wij nog niet aan de opgave. Er 
zullen nog meer locaties gezocht moeten worden. Als gemeente hebben wij gezegd dat 
wij twee jaar nodig hebben om een andere locatie te zoeken en het pand aan de 
Molenstraat is daarvoor een goede tijdelijke oplossing. 
Aanwonende 5- Kan die twee jaar schriftelijk worden vastgelegd? 
PvZ- De twee jaar wordt meegenomen in de bestuursovereenkomst. 
Aanwonende 3- Gaat het COA dan ook daadwerkelijk uit het pand na deze twee jaar als 
ze veel hebben moeten investeren in het pand? 
PvZ- De twee jaar wordt toegezegd in de bestuursovereenkomst. Hier zal het COA dus 
akkoord mee moeten gaan. 
 
Aanwonende 3- Ik snap dat er een opvanglocatie gezocht moet worden maar de zorgen 
over de staat van het pand, de aantallen en de doelgroep blijven. Vroeger is het pand 
gebruikt als opvang voor asielzoekers, hier was destijds veel overlast door. Het pand is 
enkele jaren geleden afgekeurd wegens brandveiligheid. Het COA zal veel moeten 
investeren om het pand weer brandveilig te laten verklaren.   
Ook kan ik niet begrijpen dat er voor deze locatie gekozen is. Als de tijdsduur voor twee 
jaar wordt vastgesteld, waarom dan de moeite om te verbouwen en de ergernis van de 
buurt? 
RR- Op 4 april is het COA bij het college geweest. Daarna heeft het COA een 
technische schouwing uitgevoerd aan het pand. Er zal een nieuwe keuring moeten 
komen voor de brandveiligheid. 
PvZ- Brandveiligheid en de tijdsduur van de vergunning staan los van elkaar. Het pand 
moet hoe dan ook brandveilig zijn. In de bestuursovereenkomst zal de brandveiligheid 
gewaarborgd moeten worden. Het pand mag absoluut niet onveilig zijn. Als gemeentes 
zijn wij verantwoordelijk dat Ter Apel niet weer overloopt. De nood bij het COA is hoog 
en daarom zijn ze hard op zoek naar nieuwe opvanglocaties. 
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Aanwonende 6- Momenteel wordt er veel gesproken over afspraken die er vast gelegd 
kunnen worden in de bestuursovereenkomst, maar hoe verloopt dit straks in de praktijk? 
Je kan niet iets voorkomen als je niet weet wat er kan gaan gebeuren. 
PvZ- Alle zorgen zal je nooit helemaal weg kunnen nemen en dat is ook het beeld wat 
wij willen afgeven. Zo creëer je een onrealistische situatie. Wel kan er een bezoek aan 
een werkende AMV-locatie georganiseerd worden. Zo kunnen jullie in gesprek gaan met 
medewerkers van de opvanglocatie om hun ervaringen te horen. 
 
Aanwonende 1- Bijna alle jongeren die zullen komen hebben een strafblad. Dit is het 
station voordat ze bij de gesloten afdeling komen. Een kennis werkt op Harreveld en 
geeft aan dat deze doelgroep de moeilijkste is om mee te werken en dat zij deze 
doelgroep ook het liefste ontwijkt omdat je als begeleiding niet mag reageren op een 
uitbarsting etc. 
Deze jongeren zijn zwaar getraumatiseerd. Wat als mijn dochter door deze jongeren zelf 
een trauma oploopt? 
PvZ- Het klopt niet dat deze jongeren bijna allemaal een strafblad hebben. Harreveld is 
een gesloten jeugdinstelling. Deze doelgroep is niet te vergelijken met de AMV-ers. 
RR- Het varieert hoelang de jongeren al in Nederland aanwezig zijn voordat ze een plek 
krijgen in Haaksbergen. Ze kunnen een week of een maand in Nederland zijn. Zodra ze 
zijn aangemeld in Ter Apel wordt de rechtmatigheid gecontroleerd. Bij geen vergunning 
zullen moeten terugkeren naar het land van herkomst. Hoe die procedure verloopt als 
een AMV-er in Haaksbergen geen vergunning krijgt zullen wij moeten voorleggen aan 
het COA. De locatiemanager van de AMV-locatie in Wierden zal volgende week ook 
aanwezig zijn om vragen te beantwoorden. 
PvZ- Het feit dat deze jongeren in wat voor een vorm dan ook een trauma hebben 
opgelopen, betekend niet dat zij voor overlast zullen zorgen en wij ze geen eerlijke kans 
meer moeten bieden. 
 
RR- Begin september zullen wij weer met de aanwonenden in gesprek gaan om het 
concept van de bestuursovereenkomst te bespreken. In hoeverre zijn er nog afspraken 
die aangescherpt moeten worden en welke zorgen worden er al wel gewaarborgd. 
Aanwonende 5- Kunnen wij dat concept al eerder inzien om ons voor te bereiden voor 
de bijeenkomst? 
RR- Wij kunnen het concept al eerder met jullie delen. 
 
Aanwonende 1- En wat als het helemaal mis gaat? Hoe zit het met de ‘stop’ knop. Waar 
is de grens om de stekker eruit te trekken. 
PvZ- In de bestuursovereenkomst kunnen wij afspraken vastleggen over escalatie waar 
het COA zich dan ook aan te houden heeft. 
 
Aan het einde bedankt Sigrid iedereen voor zijn of haar tijd en openheid over hun 
zorgen. Het gespreksverslag zal voor de volgende informatiebijeenkomst verstuurd 
worden naar de aanwezigen van deze avond. 


